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Vybíráme
z obsahu
Zdravý a chutný oběd 
za vás uvaří ve školní 
jídelně – čtěte na  str. 5

O symbolice vánočního 
stromečku se dočtete 
v rubrice List nejen 
o listech na  str. 7

Zveme na předvánoční 
kulturní akce v Davli 
a okolí – informace na 
 str. 14

Strom v hlavní roli
Ozdobený vánoční stromek je jedním z  nejvýraznějších symbolů Vánoc. Církevní kořeny ale tato tradice 
nemá. Uvádí se, že se zvyk rozšířil z Německa z měšťanských kruhů. Sepětí zimního slunovratu se zdobením 
stromů má však zřejmě hlubší kořeny, bylo popsáno u Keltů i germánských kmenů.

Více se dočtete v rubrice List nejen o listech na str. 7

Výstava 
„Vánoční čas“

Výstavu betlémů 
„Vánoční čas“. 
V obřadní síni 
městyse Davle 

od pátku 20. 12. 
do 29. 12. 2013 

od 15 do 18 hodin, 
mimo pondělí. 
Pořádají hasiči 

Davle
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Z městyse

Vážení spoluobčané,
v  dnešním slovu starosty bych vám 
chtěl sdělit informace o problémech 
s  výběrovými řízeními, které jsme 
museli dle zákona o  veřejných za-
kázkách uskutečnit.
Projekt multifunkční vůz komu-
nální techniky – žádost o  dotaci 
podána SFŽP ČR v  rámci Operač-
ního programu Životní prostředí, 
prioritní osa 2, zlepšování kva-
lity ovzduší a  omezování emi-
sí, předpokládané náklady činí 
3.500.000 Kč, naše spoluúčast či ní 
10 % – schválení žádosti 7. 8. 2013, 
projekt veden s  názvem „Snížení 
imisní zátěže na území městyse 
Davle“. Abychom celou akci do-
končili ještě v  tomto roce (dodací 
lhůty na tuto techniku jsou 4 mě-
síce), vyhlásili jsme výběrové řízení 
na dodavatele v půlce srpna. Byly 
vyzvány 4 fi rmy. Výběrové říze-
ní mělo proběhnout 28. 8. 2013, 
protože ale dorazila pouze jedna 
nabídka, muselo být výběrové 

řízení na základě zákona o veřej-
ných zakázkách zrušeno a  jediná 
nabídka se nesměla ani otevřít. 
Na SFŽP ČR byla podána žádost 
na prodloužení termínu celé akce 
až do roku 2014 a bylo vyhlášeno 
výběrové řízení č. 2. K  výběrové-
mu řízení se tentokrát přihlásily 
4 fi rmy a  hodnotící komise urči-
la pořadí fi rem dle ceny zakázky. 
Nedošlo však k  akceptaci zakáz-
ky ze strany vítězné fi rmy, fi rma 
na druhém místě nám sdělila, že 
zakázku nestihne, tak byla vy-
zvána fi rma, která se umístila až 
na třetím místě. S  touto fi rmou 
(UNIKONT GROUP, s.r.o.) pak byla 
8. 11. 2013 podepsána kupní 
smlouva.
Projekt oprava ulice Jílovská – 
žádost o  dotaci podána na ROP 
Střední Čechy, prioritní osa do-
prava, oblast podpory regionální 
dopravní infrastruktura, plánova-
né způsobilé výdaje projektu činí 
5.671.610 Kč, naše spoluúčast činí 

27,5 % – oznámení o  schválení 
projektu s  názvem „Zkvalitnění 
dopravní obslužnosti MŠ a vlako-
vého nádraží v  Davli“ nám bylo 
doručeno 15. 7. 2013 datovou 
schránkou. Na základě schválení 
smlouvy s Regionální radou regi-
onu soudržnosti Střední Čechy na 
18. zasedání zastupitelstva Davle 
pak byla 22. 8. 2013 tato smlouva 
podepsána. Aby se celá stavba 
stihla dokončit ještě v tomto roce, 
bylo začátkem září vyhlášeno vý-
běrové řízení na dodavatele této 
stavby. Vše bylo zveřejněno na 
profi lu zadavatele a bylo vyzváno 
5 velkých fi rem, které s  takovými 
projekty už měly zkušenosti. Ač 
se o  tuto akci zajímaly ještě dvě 
další velké fi rmy, jaké bylo naše 
překvapení, když k  výběrovému 
řízení dorazila pouze jedna na-
bídka, a  to v  době, kdy si fi rmy 
stěžují na nedostatek práce. Vý-
běrové řízení muselo být opět 
zrušeno. Informaci o  zrušení VŘ 
jsme nahlásili na ROP SČ a rovnou 
požádali o  prodloužení dokon-
čení celé stavby do konce dubna 
2014. Schválení dokončení stavby 
nám dorazilo koncem listopadu 
a v současné době běží výběrové 

řízení č. 2. Doufejme, že se tento-
krát přihlásí více fi rem a  dodava-
tel bude vybrán.
Projekt chodník mezi bytovka-
mi a Balkánem – tato akce se pro-
vede jen z  fi nančních prostředků 
městyse, předpokládané náklady 
550.000 Kč. Akce se uskutečňuje 
pod názvem „Chodník pod Rača-
ny – Davle“. Na tuto zakázku bylo 
vyzváno pět stavebních fi rem 
z  okolí. Ve čtvrtek 24. října (den 
výběrového řízení) jsme trnuli 
hrůzou, zda dorazí více nabídek. 
Nakonec 15 minut před začátkem 
výběrového řízení dorazila i druhá 
nabídka a  výběrové řízení mohlo 
být uskutečněno. Zakázku vyhrá-
la fi rma SRDÍNKO s.r.o. za cenu 
517.842,50 Kč s  DPH. Doufejme, 
že fi rma stihne chodník dokončit, 
než nastanou mrazy.
Na závěr, jelikož nadchází čas 
vánoční a  s  ním chvíle rodinné 
pohody, vám vážení spoluobča-
né za sebe a členy zastupitelstva 
městyse přeji krásné a  veselé 
prožití vánočních svátků plné 
lásky, radosti a pohody, a aby se 
vám v roce 2014 splnily všechny 
sny a přání. 

Mgr. Jiří Prokůpek, starosta

Slovo starosty

Péče o vzhled městyse
V Davli jsme opět provedli během 
podzimu několik větších i  men-
ších prací, které by měly zlepšit 
„tvář“ Davle i život občanů.
V  první řadě zmíním, že byla po-
sílena kontejnerová místa o  dal-
ší kontejnery na tříděný odpad 
o celkem 23 nádob, vznikla i nová 
kontejnerová stanoviště (V  Kru-
hovce, V  Hliníku, u  bývalé točny 
autobusů na pravém břehu Vlta-
vy, v areálu domu s pečovatelskou 
službou a  ulici Družstevní). Záro-
veň byla vybraná kontejnerová 
stanoviště upravena tak, aby kon-
tejnery stály na zpevněném pod-
kladu (u  bytovek v  Davli, u  ryb-
níčku ve Sloupu, ulici V  Hliníku 
a u točny). Díky posílení kontejne-
rů mají občané v  Davli nyní kon-
tejnerová místa na tříděné složky 
komunálního odpadu v  hustotě, 
jakou požadují pravidla EKOKOM 
a tím budeme lépe čerpat bonusy 
za tříděný odpad. V  rámci svozu 
vytříděného skla jsme od listopa-
du změnili frekvenci svozu skla na 
1x měsíčně, jelikož jsme sklo svá-
želi v nedostatečné hustotě. U by-
tovek a  ve Sloupu se dále zkouší 
oddělený svoz bílého skla. Rád 

bych zdůraznil, že bílý kontejner 
již svou barvou napovídá, že je 
POUZE pro bílé sklo!
Parkování v  obci je velký pro-
blém. Proto jsme v říjnu přistou-
pili k  odstranění starých pařezů 
topolů a  úpravě terénu v  ulici 
Nábřeží při parkovišti, abychom 
alespoň dílčím způso-
bem navýšili kapacitu 
parkovacích stání.
Po zkušenostech z červ-
nových povodní jsme 
nechali pročistit kory-
to potoka u  statku na 
Sázavě při ústí Sázavy, 
aby nedošlo k poškoze-
ní komunikace. V  rám-
ci této akce došlo též 
k  pokácení velkého 
akátu, který již byl ne-
bezpečný pro své oko-
lí. Měl roztržený kmen. 
V  podobném stavu se 
nacházel i akát u Staré-
ho davelského mostu, 
kde se pohybuje velké 
množství osob při cestě 
do školky. Strom již byl 
v koruně značně poško-
zen letními bouřkami, 

došlo k rozpadu koruny. Při tomto 
kácení došlo též k  prořezání stá-
vajících dřevin a  odstranění keřů 
v  okolí starého mostu. Naši pra-
covníci usadili uvolněné žulové 
bloky u  zábradlí. V  kultivaci pro-
storu mostu budeme i nadále po-
kračovat, aby se do léta stal opět 
„chloubou“ Davle.
Velká údržba zeleně proběhla 
v  ulici Ve Skalkách v  celé délce 
s pokračováním na Račana. Nyní 
je tato pěší cesta opět bez pro-
blémů průchozí a  prosvětlená 

včetně vyřezání keřů při komuni-
kaci Vltavská, čímž se zvýšila bez-
pečnost provozu v  davelských 
„serpentinách“. Další dílčí údrž-
ba okolí cest proběhla v  aleji do 
Měchenic, v  celé délce náplavky 
na levém břehu Vltavy v  Davli, 
V  Kruhovce, Na Vinicích, V  Hliní-
ku, došlo k údržbě zahrad v are-
álu Vltavanky (včetně napojení 
budovy údržby na vodu a  elek-
třinu) a  keřů u  dětského hřiště 
u stavebnin a parkoviště.

Mgr. Jaromír Němec, místostarosta

Zvyšování kapacity parkovacích stání na nábřeží
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Předčasné…

Komplexní sanace skal II/102 v úseku Strnady – Štěchovice

Z městyse

Přišlo pěkné podletí. Paleta pest-
rosti předložená překrásným pod-
zimem, pěkné počasí, pršení po-
málu, povětří proteplené přes plus 
patnáct, pohoda. Přetahující ptac-
tvo pozdrželo přesun přes pohoří. 
Po podivnostech předchozích pan-
tátů povolaných panovat pak při-
šlo předčasné povolávání příštích 
poslanců. Podstatná pří ležitost při-
slíbit přemnohé, představit, prostě 
popracovat pro proniknutí přes 
plot parlamentu. Partaje poutráce-

ly přiměřeně přehnané prostřed-
ky, počaly pomluvami, poněkud 
přihlouplými populistickými plky 
(postihujícími především pátery, 
potažmo pravoslavné popy), pre-
zentujíce porůznu po plotech po-
lepené portréty primasů – předpo-
kládaných příštích premiérů, pro 
přesvědčované před sebou postr-
kujíce pěvce, prozatímní panov-
níky, podporované předchozími 
případně přítomnými prezidenty, 
posílaly poštou programy, pro-

hlášení přísahající polepšení. Pi-
sálkové popsali pojednáními pře-
hršle papírů předem provokujíce 
prognózami. Prásk! Po posečítání 
papírů předaných počítačům pů-
vodní předpoklady padly. Pak prv-
ní partaj, pravděpodobně pro po-
bavení prosté populace, prováděla 
příšerné podivnosti – předchozí 
proklamované přátelství padlo, 
propukly pře, prý pokus převracet 
pomocí puče posud používané 
pořádky. Pochlapil se posílený, 
předčasně poodstrčený předseda. 
Protože při případném popisu po-
dobných – promiňte – pitomostí 
pokračovat pouze pomocí písme-
ne P přetěžko, předkládám pouze 
prosté pokračování…

Jak volby, zarámované ozvláštně-
nou hradní oslavou státního svátku, 
dopadly, už víme, do PPS se dostala 
nová seskupení, některá označitel-
ná za více či méně populistická, 
ohánějící se podobnými hesly jako 
kdysi začínající VV. Lidé asi téměř 
20 let nikam nevedoucích hádanic 
„zavedených“ stran měli dost, a tak 
se i v našem obvodu objevily hlasy 
např. pro DSSS… Zaslouženě pro-
padly Klausovi pohrobci i  ti, které 
svým jménem zaštítil současný 
prezident. Následovaly tanečky ve 
vítězné, poněkud méně fungující 
straně, která slibovala fungující 
stát. Na následujících řádcích na-
leznete výsledky od nás z  Davle, 
okolí, okresu a našeho kraje. 

Středočeský kraj si letos v  říj-
nu požádal v  rámci výzvy č. 42 
Operačního programu Životního 
prostředí o  dotaci na zajištění 
skalnatých strání podél vltav-

ských silnic II/102 a  III/1043. 
„Předpokládané náklady Kom-
plexního projektu na sanaci skal 
dosahují výše více než 143,3 mi-
lionu korun. Celý projekt je roz-

dělen na několik menších staveb. 
Tím máme  vyšší pravděpodob-
nost, že alespoň na některé jeho 
části získáme evropskou dotaci,“ 
vysvětlil hejtman Josef Řihák. 

Pokud se podaří kraji získat po-
třebné peníze, můžeme v  druhé 
polovině roku očekávat doprav-
ní omezení na silnici směr Praha 
a Štěchovice.

Nově zrekonstruovaná stezka Svatojánské proudy otevřena! 
Stezka vede skalami nad řekou Vltavou, místy s bohatou historií i krásnou 
přírodou. Místo si pro svou atmosféru oblíbili trampové, kteří zde založili 
jednu z prvních osad, známou Ztracenku, i turisté. Protože před mnoha lety 
vybudovaná naučná stezka byla ve velice špatném stavu, rozhodl se ČSOP 
Zvoneček zapojit do programu NET4GAS Blíž přírodě. Díky němu a podpo-
ře Středočeského kraje se mu podařilo stezku kompletně zrekonstruovat. 
Naučná stezka Svatojánské proudy je dlouhá 8,5 km a má 15 zastavení, 
věnujících se životu v řece, na skalách a v oboře, historii vorařství i tram-

pingu, přehradám vltavské kaskády i obcím Třebenice a Štěchovice. Na-
učné cedule obsahují QR kódy, pomocí nichž si mohou návštěvníci pro-
střednictvím chytrého telefonu např. poslechnout trampské písně nebo 
prohlédnout rozsáhlé fotogalerie. Pro děti jsou navíc připraveny dva 
interaktivní prvky – bludiště a dřevěná doplňovačka. Na trase jsou i dvě 
nová odpočívadla. 
Bližší informace o naučné stezce lze nalézt na webových stránkách ČSOP 
Zvoneček www.cev-zvonecek.cz.

Jak volili naši sousedé
obec / strana (%) ANO ČSSD KDU ČSL KSČM ODS Piráti Svob SZ TOP 09 Úsvit

Březová 28,79  9,66  9,66  7,10  2,56  2,95  25,44  5,71 

Davle 22,47  11,64 4,70 8,70 12,11 4,94 19,05  5,17 

Hradištko 24,39  11,27  4,43  10,16  10,35  3,51  22,08  4,99 

Hvozdnice 18,05  17,68  3,61  6,49  9,74  6,49  22,02  5,05 

Jílové 20,55  12,48  11,45  8,91  3,66  5,58  19,52  5,91 

Měchenice 21,07  12,50  5,14  7,84  9,80  4,90  26,96  5,39 

Petrov 18,07  16,86  3,61  8,73  9,33  6,32  24,69  4,21 

Slapy 17,69  18,36  3,76  8,40  9,51  4,20  21,46  4,86 

Štěchovice 20,32  14,83  8,63  12,19  3,86  4,26  19,10  5,48 

Vrané n. Vlt. 21,20  11,20  9,74  10,17  3,79  7,75  21,89  4,74 

Ø za 10 obcí 21,46 13,65 2,53 8,98 9,92 1,39 1,9 3,18 22,22 4,61

Poslanci zvolení ve Středočeském kraji
ČSSD: Mgr. Stanislav Huml, Jan 
Hamáček, Ing. Milan Urban, Ing. 
Miloš Petera, Richard Dolejš, Ing. 
Václav Zemek; ANO 2011: Miloš 
Babiš, Ing. Jaroslava Jermanová, 

Ing. Kristýna Zelienková, Mgr. Sta-
nislav Berkovec, Ing. Pavel Čihák, 
PaedDr. Ivana Dobešová; KSČM: 
JUDr. Stanislav Grospič, Ing. Milo-
slava Vostrá, Bc. Jan Klán, Ing. Josef 

Vondrášek; TOP 09: Ing. Miroslav 
Kalousek, Mgr. Helena Langšádlo-
vá, Ing. Věra Kovářová, Mgr. Nina 
Nováková; ODS: Ing. Adolf Bez-
noska, Ing. Petr Bendl; Úsvit: Tomio 

Okamura, Marek Černoch; KDU-
-ČSL: PhDr. Ivan Gabal.
Tak si pamatujme jejich jména 
a také to, co nám slibovali…

K. Vančura st. (upraveno red.)
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Informace z 19. a 20. zasedání zastupitelstva

Z městyse

Dne 26. 9. se konalo 19. veřejné 
zasedání městyse Davle v  Hotelu 
Pivovar. Na začátku zasedání byli 
občané informováni o  rozboru 
hospodaření za II. čtvrtletí 2013. 
Městys Davle hospodařil s  pří-
jmy ve výši 13.155.220 Kč a výdaji 
10.595.510 Kč. Na základě hospo-
daření městyse a  obdržení dota-
cí byla dalším bodem programu 
úprava rozpočtu č. 4. Příjmy byly 
navýšeny na 23.429.000 Kč a  vý-
daje na 25.836.000 Kč, tato úpravu 
rozpočtu byla schválena. 
Následně zastupitelstvo odsouhla-
silo podmínky převodu pozemku 
PK 126/3 v k.ú. Davle pod smuteční 
obřadní síní na hřbitově od Úřadu 
pro zastupování státu ve věcech 
majetkových, možnost výstavby 
RD s pultovou střechou na pozem-
ku p.č. 197/81 a 199/42 v k.ú. Da-
vle, schválilo úvěru ve výši 2 mil. Kč 
od KB Praha, a.s., na případné pro-
fi nancování časového nesouladu 
mezi příjmy a  výdaji obce ve výši 
2 mil. Kč, který by mohl být využit 
případně na opravu komunikací 
Jílovská, Na Vinicích, K  Borovíčku, 
Na Třešňovce a V  Kejsíři, schválilo 
smlouvy o zřízení věcného břeme-
ne pro ČEZ Distribuce, a. s., č. IV-
12-6012956/01 v  ulici Jílovská na 
pozemkových parcelách p.č. 40/49 
a  40/50 v  k.ú. Sázava u  Davle za 
fi nanční náhradu ve výši 9.750 Kč 
a č. IV-12-6013898/01 v ulici Druž-
stevní na pozemkové parcele PK 
629 v k.ú. Davle za fi nanční náhra-
du ve výši 4.840 Kč, zastupitelstvo 
též odsouhlasilo schválení smlou-
vy o dílo s fi rmou ENERGON Dob-
říš, s.r.o., na vybudování veřejného 
osvětlení v  lokalitě Na Plazech za 
vysoutěženou cenu 388.964 Kč 
bez DPH a  změnu statutu funkce 
místostarosty Mgr. Jaromíra Něm-
ce z  funkce neuvolněný na funkci 
uvolněný, a to od 1. 10. 2013.
V  informační části zasedání pan 
starosta znovu poděkoval míst-

ním spolkům, dobrovolníkům, 
fi rmám a  dalším zúčastněným 
za pomoc při povodních. Živ-
lem bylo zasaženo 93 domů 
a  106  chat. Z  Davle se vyvezlo 
přes 100 tun odpadu a  velmi se 
osvědčil nový bezdrátový obecní 
rozhlas, pořízený z dotace ze SFŽP. 
Největší škody napáchaly potoky 
(Sloupecký v  Kejsíři, Zahořanský, 
Hvozdnický u  hřbitova ad.). Dále 
sdělil, že městys získal dotaci od 
Ministerstva dopravy na opravu 
místních komunikací po povodni 
(V Kejsíři, K Borovíčku a K Třešňov-
ce) ve výši 2.968.000 Kč. Spolu-
účast městyse na opravách bude 
15 %. V současné době se připra-
vuje projektová dokumentace. Na 
základě projektové dokumentace 
bude požádáno o stavební povo-
lení. Ofi ciální přiznání dotace nám 
29. srpna osobně předal ministr 
dopravy p. Zdeněk Žák, který si 
prohlédl povodňové škody v ulici 
V Kejsíři. Výběrové řízení na doda-
vatele opravy ulice Jílovská muse-
lo být zrušeno, protože se přihlási-
la do soutěže pouze jedna fi rma. 
Dotace na pořízení multifunkční-
ho čisticího vozu, který měl být 
fi nancován z  Fondu životního 
prostředí – snižování emisí v obci, 
muselo být též zrušeno opět pro 
účast pouze jedné fi rmy. Nové vý-
běrové řízení proběhlo v  pondělí 
30. 9. 2013. Na základě získané 
dotace z  Nadace Lívie a  Václava 
Klausových došlo k týdenní výuce 
na počítačích pro seniory. Zázemí 
poskytla ZŠ Davle.
Pan Starosta dále informoval o ná-
vštěvě Jeho Eminence kardinála 
Dominika Duky ve dne 23. 8. 2013 
v  Davli, o  volbách do Poslanecké 
sněmovny Parlamentu České re-
publiky a upozornil na následující 
akce městyse Davle: 19. 10. 2013 
– Drakiáda a péče o stromy v aleji, 
2. 11. 2013 – vzpomínkový koncert 
na hudebního skladatele Antonína 

Borovičku, 9. 11. 2013 – svoz ne-
bezpečného odpadu, 8. 12. 2013 
– Mikulášská besídka a  6. Kafíčko 
pro seniory, 28. 11. 2013 – Rozsví-
cení vánočního stromu před ško-
lou a  20. – 29. prosince 2013 Vý-
stava betlémů – obřadní síň. Paní 
Mgr. Svatava Chrastilová informo-
vala o  aktuálním dění v  základní 
škole, zejména o  úspěšném zahá-
jení školního roku – 2 první třídy, 
3 nové pedagogické posily. Pozva-
la přítomné na akce školy a školky 
pro veřejnost 11. 10. 2013 – Dýňo-
braní a  7. 11. 2013 – Lampionový 
průvod – Halloween. MUDr. Rena-
ta Zachová dala informaci o očko-
vání 30 hasičů proti žloutence ve 
dvou vakcínách, které získala jako 
sponzorský dar.
Následovala živá diskuse, kde se 
řešily zejména následující okruhy: 
internetové stránky obce a SMS in-
fokanál, opravy komunikací, oce-
nění hasičů za práci při povodních, 
odpady a  pořádek v  městysi, ma-
teřská škola po povodni a doprav-
ní situace na hlavní komunikaci 
102 a následná zimní údržba.

Ve čtvrtek 7. 11. 2013 proběhlo 
20. veřejného zasedání zastupitel-
stva městyse v  Obřadní síni měs-
tyse Davle, kde byly projednány 
pouze čtyři body, které nesnesly 
odkladu. 

Na zasedání byla schválena smlou-
va o dílo s fi rmou Srdínko, s.r.o., IČ 
2763520 na stavbu chodníku pod 
Račany za cenu 427.969  Kč bez 
DPH; kupní smlouva na čisticí vůz 
s fi rmou UNICONT GROUP, s.r.o., IČ 
41193113 za cenu 2.888.000 Kč bez 
DPH (dotace z Operačního progra-
mu Životní prostředí na tento čis-
ticí vů z činí 90 %.); „Územní studii“ 
pro lokalitu označenou jako Z34b. 
Zpracováním „Územní studie“ byla 
pověřena fi rma KUPROS, s.r.o. – Ing. 
arch. Jan Chramosta. Vlastníci po-
zemkové parcely p.č. 287 v k.ú. Sá-
zava u Davle se odmítli na „Územní 
studii Z34b“ podílet, proto tato par-
cela není její součástí a stále na ní 
platí podmínka zpracování „Územ-
ní studie“ a zastupitelstvo neschvá-
lilo návrh darovací smlouvy s  Ing. 
Ladislavem Štěpánkem – pozemky 
p.č. 403/1 (1073 m2), p.č. 403/24 
(198 m2), p.č. 403/44 (1603 m2) vše 
v  k.ú. Davle + vodohospodářské 
dílo (splašková kanalizace a  vo-
dovod), protože předmětem daru 
nebyla část komunikací na pozem-
cích parc. č. 403/8, 403/10, 403/11, 
403/24, 403/32, 403/44, 411/22 vše 
v  k.ú. Davle, jejichž užívání bylo 
povoleno kolaudačním souhlasem 
č.j. MUCE 44202/2013 OSU ze dne 
17.10.2013.
Informace nebyly žádné a diskuse 
se nekonala.

Místní malíř vystavuje v Galerii Vyšehrad
26. 11. 2013 proběhla v Galerii Vy-
šehrad vernisáž výstavy obrazů, 
které namalovali učitelka tělesné 
výchovy, zedník a  cukrář… Téměř 
osmdesát účastníků vernisáže, při 
které výstavu uvedla ředitelka ga-
lerie a pan Jiří Davídek, byla velice 
spokojena. Na výstavě  můžete až 

do 19. prosince denně od 9.30 do 
17 hodin, vidět na 60 obrazů, které 
namalovali Silvie Hlubučková, Jiří 
Borovička a Miloš Engelberth star-
ší. Udělejte si chvilku času na ná-
vštěvu národní kulturní památky 
Vyšehrad a zajděte do galerie nad 
Libušinou lázní.  K.V.

Posázavský pacifik z Prahy do Čerčan 
a Dobříše na starých pohlednicích, 2013
Kniha popisuje jednu z  nejhez-
čích a  technicky nejsložitějších 
lokálních tratí – Posázavského 
pacifiku – prostřednictvím sta-
rých map, pohlednic, historic-
kých fotografií a  jízdních řádů. 
Kniha je k  zakoupení na úřadu 
městyse Davle za zvýhodněnou 
cenu 280 Kč.
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Školní okénko

Řád Zlaté vařečky pro školní jídelnu
Milí čtenáři, do  volte, abychom se 
vám představili. Jsme tým letoš-
ních školních novinářů – Lukáš, 
Jára, Kristýna a Julie a tento rok by-
chom chtěli být vašimi průvodci po 
dění v naší škole. Budeme se snažit 
být u všeho, co se ve škole šustne, 
a proto jsme byli i u předávání řádu 
Zlaté vařečky novému vedení i za-
městnancům školní jídelny.
O  tomto ocenění rozhodli žáci 
i učitelé a mělo být poděkováním 
za velkou změnu, k níž v naší jídel-
ně v tomto školním roce došlo, ať 
už tady mluvíme o  zlepšení kvali-
ty i  chuti podávaných jídel nebo 
o  úpravě jídelny, která se žákům 
velmi líbí.

Se samotnou trofejí Zlaté vařeč-
ky předali žáci prvního stupně 
rovněž svá výtvarná dílka, je-
jichž prostřednictvím se poku-
sili vyjádřit, jak moc si letos na 
školních obědech pochutnávají. 
Slyšeli jsme, že vedení jídel-
ny uvažuje do nového roku 
o  nabídce výběru ze dvou jí-
del denně, což by bylo oprav-
du skvělé, a  pokud bude tato 
změna provedena, jsme při-
praveni prosadit výměnu Zla-
té vařečky za Diamantovou! 
Prozatím se i  my připojujeme 
k  poděkování celému kolektivu 
školní jídelny a přejeme jim hod-
ně zdaru v jejich další práci.

Autorský tým: 
Jaroslav Soldán, Lukáš Šalanský,

 Kristýna Pospíšilová 
a Julie Maroshchuk

Slovo ředitelky

Milí Davelští, 
máme za sebou první čtvrtletí 
školního roku. Naši prvňáčci si již 
zcela přivykli školnímu režimu 
a  jsou z  nich šikovní a  sebevědo-
mí školáci! V obou prvních třídách 
vládne tvůrčí a  veselá atmosféra 
a paní učitelky Ivana Bártová a Mo-
nika Vrbovcová na každý týden 
připravují zajímavá zpestření do 
vyučovacích hodin, která zdánlivě 
vypadají jako veselé hry, ale vždy 
se za nimi skrývá didaktický záměr 
s konkrétním vzdělávacím cílem. 
Letošní podzim nám přálo slušné, 
relativně teplé počasí, a  tak jsme 
často trávili čas mimo školní budo-
vu. Zejména hodiny přírodovědy 

a  přírodopisu k  návštěvám okol-
ní krásné a  pestré přírody přímo 
vybízely! Žáci 6. ročníku se s  paní 
učitelkou Novotnou vypravili na 
pěší výlet do okolí Jílového a  na-
vštívili též zajímavou podzemní 
štolu. Podzimní dny jsme si zpes-
třili také halloweenským dopole-
dnem, kdy děti z  celého prvního 
stupně putovaly po jednotlivých 
třídách a plnily tvořivé úkoly z ma-
tematiky a  českého jazyka. Státní 
svátek 28.  10. jsme sice ve škole 
nebyli, nicméně tento významný 
den jsme si ve všech třídách při-
pomněli – výrobou vlaječek, pre-
zentací, ale také výletem do Prahy. 
Do školy jsme si opět pozvali pana 
Petra Kubce a  zhlédli pohádku 
o Plechovi a Neplechovi, starší žáci 
pak hudební pořad o  Osvoboze-
ném divadle a tvorbě pánů Ježka, 
Voskovce a Wericha. 
I naše školní družina s novým škol-
ním klubem nabídly našim žákům 
i  rodičům mnoho aktivit. Konalo 
se oblíbené dýňobraní, při kterém 
se nejen dlabaly dýně, ale též se 
ochutnávaly dobroty vyrobené 
z dýňového základu. Počátkem lis-

topadu jsme ve spolupráci s davel-
skou mateřskou školou uspořádali 
lampionový průvod s  opékáním 
výtečných davelských uzenin (dě-
kujeme tímto tradičnímu sponzo-
rovi školních akcí panu Františkovi 
Dolejšímu). Šikovné vychovatelky 
školní družiny uspořádaly další 
pokračování oblíbených tvořivých 
dílen Mami, tati…, tentokrát s vá-
noční tematikou. Nejednu davel-
skou domácnost tak nyní zdobí 
krásné výrobky z  této společné 
akce dětí a jejich rodičů. 
Se závěrem kalendářního roku mi 
dovolte popřát vám všem krásné 
Vánoce se svými nejbližšími a hod-
ně energie, štěstí a zdraví do nové-
ho roku! 

Jana Hrubá, ředitelka školy

Obědy pro širokou veřejnost
Vzhledem k  volné kapacitě se školní jídelna Davle rozhodla rozšířit 
nabídku obědů pro veřejnost,zaměstnance fi rem, důchodce, ženy na 
mateřské dovolené i  jiné strávníky. Cena oběda je 55 Kč včetně DPH 
(polévka + hlavní chod) a osobní odběr je možný od 10.45 do 11.30 ho-
din do jídlonosičů nebo v případě fi rem do termoboxů a gastronádob. 
Jídla připravujeme jen z  čerstvých a  kvalitních surovin dle tradičních 
receptů od pondělí do pátku.

Pokud vás naše nabídka zaujala, kontaktujte nás:
telefon: 257 770 004
e-mail: kosarova@zs-davle.cz
osobně: 7.30 - 8.30 hodin na adrese:
ŠJ Davle, Školní 96, Davle

Petra Košařová,
ředitelka ŠJ 



6 Soutok 6/2013

Vyjmenovaná pohádka našich třeťáků

Výlet ekoexpresem

Školská rada

Školní okénko

Vzhledem k  tomu, že stěžejním 
učivem 3. ročníku jsou vyjmeno-
vaná slova, která se snažíme leh-
ce zvládnout, rozhodla se naše 
třída vás s  nimi seznámit, a  to 
prostřednictvím pohádek, které 
jsme sami vymysleli. Zde je prv-
ní – na vyjmenovaná slova po B.

O Zbyňkovi
Bylo nebylo jedno starobylé měs-
to Přibyslav. Bydlel tam obyvatel 
Zbyněk se svou babičkou Boženou. 
Babička byla bylinkářka a  sbírala 
okolo svého obydlí léčivé byliny.
Zbyněk ráno hbitě vyskočil na svou 
kobylu. Cesta mu rychle ubíhala 

k bystrému králi Zbyškovi. Král byl 
bohatý, přibývali mu kobyly, býci, 
bizoni a jiný dobytek. Všichni býlo-
žravci jedli býlí okolo obilných polí.
Do království přibyla pohádková by-
tost Všudybyl, který hrozil bitvou. Král 
slíbil Zbyňkovi kouzelné bidlo, aby zabil 
Všudybyla. Princezna slíbila hubičku.

Zbyněk pobídl bičem kobylu a kou-
zelným bidlem dobil Všudybyla. Na 
oslavu se konaly býčí zápasy. Prin-
cezna slib dodržela, dala Zbyňkovi 
hubičku a svou podobiznu.

Mgr. Jana Stöcklová 
a její třída 3. A

Krásné dopoledne 23. října proži-
ly třetí třídy a  druhá B návštěvou 
Prahy. V rámci učiva prvouky jsme 
ráno vyrazili směr Praha. Autobus 
nás vysadil na Újezdě a tam začala 
naše trasa. Kampa nás zaujala ne-
jen výhledem na Vltavu, ale hlavně 
plastikami tří batolat, pomníkem 
Josefa Dobrovského a  domem 
Jana Wericha. Netrpělivě jsme 
spěchali na Staroměstské náměs-
tí. Karlův most byl další částí naší 
trasy. Socha Bruncvíka, Čertovka, 
mostecké věže, socha Karla IV. 
a  hlava Bradáče nám připomněly 
hodiny čtení a pověsti naší vlasti.
Karlovou ulicí jsme dorazili na Sta-
roměstské náměstí, kde jsme  po 

důkladném posílení vyhlíželi náš 
ekoexpres. Konečně dorazil.
Okružní jízda Prahou,  pořádaná 
společností Ekoexpres, nabízí 
ne tradiční zážitek. Místem ná-
stupu a výstupu je Staroměstské 
náměstí, dopravním prostřed-
kem turistický vláček.
Na jedné straně jsme  získali  zá-
kladní obraz o  nejzajímavějších 
pa mětihodnostech hlavního 
měs ta (Staroměstské náměstí, 
sídlo vlády, obě komory Parla-
mentu ČR, Nerudova ulice, Čer-
nínský palác, Pražský hrad, Nový 
svět, Belveder,  Klárov, Rudolfi-
num, Stará synagoga, Pařížská 
ulice).

Na druhé straně  byl součástí jíz-
dy i odborný komentář vztahující 
se k  jednotlivým pamětihodnos-
tem a  místům. Výlet se nám líbil 
a  vzpomínky na něj si můžeme 

oživit u fotografií, které jsme ces-
tou pořídili.

Zážitky z výletu sepsaly paní uči-
telky Milana Lišková, Lenka Suská 

a Jana Stöcklová

Vážení rodiče, milí čtenáři
Školní rok se přehoupl do druhé-
ho čtvrtletí. Děti již úspěšně zvlá-
dají školní režim a mají za sebou 
první hodnocení za jejich snahu 
a  píli. Prvňáčci už znají písmen-
ka, číslice a pronikají do tajů slov 
a početních úloh. Školní prostře-
dí pro ně zdomácnělo a  případ-
né obavy ze změn se rozplynuly. 
Žáci posledního ročníku mají 
před sebou důležité období spo-
jené se správnou volbou jejich 
dalšího vzdělávání. Přejeme jim 
šťastný výběr a přijetí na střední 
školu.
Školská rada se od začátku září se-
šla při dvou jednáních, na kterých 
se její členové dohodli na pláno-
vaných akcích, na spolupráci při 
organizaci školních akcí a  další 
případné pomoci. Na druhém 
jednání školské rady bylo schvá-

leno konečné znění Výroční zprá-
vy školy za školní rok 2012/2013. 
Výroční zpráva je dokument shr-
nující činnost školy za celý školní 
rok. Její přečtení můžeme všem 
čtenářům doporučit, zejména 
pak rodičům, kteří mají děti před-
školního věku a  je před nimi roz-
hodování o výběru základní školy. 
V této obsáhlé a hezky zpracova-
né zprávě se seznámíte s  celou 
řadou faktických informací o ško-
le, hospodaření školy, vzdělávání 
dětí, nabízené školní a mimoškol-
ní činnosti a  souhrnu všech akcí 
pořádaných školou. Zpráva je 
doplněna řadou fotografi í, které 
jednotlivé akce přibližují. Výroční 
zprávu naleznete na webových 
stránkách školy. 
Na stránkách školy v sekci školské 
rady se můžete seznámit také se 
zněním zápisů z jejího jednání. 

V  měsíci říjnu se uskutečnily 
pravidelné konzultační hodiny, 
kde dáváme rodičům prostor 
k přednesení jejich námětů a při-
pomínek k chodu školy. Budeme 
velmi rádi, když této možnosti 
budete využívat a přinesete nám 
svými názory a postřehy zpětnou 
vazbu. Další konzultační hodiny 
v  tomto kalendářním roce pro-
běhnou na počátku prosince 
(2. 12. 2013). V  příštím roce se 
setkáme první pondělí měsíce 
února. O termínu budete včas in-
formováni prostřednictvím strá-
nek školy. Pro písemný kontakt 
je stále platná e-mailová adresa 
školské rady skolskaradadavle@
seznam.cz.
Konec roku a čas adventní s sebou 
přináší celou řadu akcí organizova-
ných školou, na kterých se bude-
me společně setkávat. 

Rádi bychom také upozornili na prv-
ní akci v novém roce a tou bude Den 
otevřených dveří naší školy, který 
proběhne 16. ledna 2014. Přijďte se 
podívat, jakou změnou škola prošla, 
jak vypadají nově zrekonstruované 
třídy, jaké máme ve škole odborné 
učebny, co všechno škola našim dě-
tem nabízí. Nahlédnout můžete také 
do nového prostředí školní jídelny. 
Za tím vším je velký kus práce a úsilí 
paní ředitelky Jany Hrubé, její zástup-
kyně Sváti Chrastilové a celého týmu 
pedagogů a provozních zaměstnan-
ců školy. Patří jim za to dík a uznání.
Doslova za dveřmi jsou nejkrás-
nější svátky roku – vánoční svátky. 
Přejeme vám jejich krásné prožití, 
aby Ježíšek přinesl do vašich do-
movů pokoj, lásku, klid a  pohodu 
a  splnil přání a  očekávání. Přeje-
me chvíle odpočinku a  rozjímání 
v kruhu vašich blízkých. 
Do nového roku 2014 vám všem 
přejeme pevné zdraví, radost a jen 
samé dobré zprávy a  to nejen ty 
školní.
Za školskou radu

Jana Slancová a Iveta Hessingová
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List nejen o listech

Pokud se vrátím v duchu o více než 
patnáct let dozadu, tak jsem Váno-
ce vnímal jako podivnou frustrující 
událost, kterou je třeba přetrpět 
a která má jen výhodu zmenšené-
ho pracovního teroru a  sledování 
starších pohádek v  televizi (jako 
třeba Hrátky s čertem).
Štědrý den jsem povětšinou chápal 
jako den, který nějak uplyne, brzy 
se setmí, upeče se kapr, načež ná-
sleduje jeho konzumace, zazvoní 

zvoneček, rozdají se dárky, podě-
kuje se – ...a co? Velké, tiché, děsivé 
prázdno, které snad lze jen trochu 
zahnat konzumací chlebíčků.
Nechápal jsem, proč zrovna ten 
den mám být příjemnější na okolí 
či mít radost, když celý rok plyne 
v  bezbarvém, tupém vzducho-
prázdnu, vydýchaném jak kupé vla-
ku směřujícího „nach Auschwitz“.
Aspoň o  půlnoci jsem měl zá-
minku utéct do hospody, oslavit 

Štědrý den s  kamarády a  pak jít 
na půlnoční... a  tak jednou při 
půlnoční mši, i  když jsem úplně 
nechápal, co se vlastně v kostele 
děje, mohl jsem symbolicky vyjá-
dřit vnitřní stav, padnout koleny 
na ledový kámen kostelní pod-
lahy a někam tu prázdnotu a bo-
lest odložit.
A druhý den byl přenos mše z Va-
tikánu a  to už jsem u  sebe doma 
cítil opět tichou, bolestnou radost, 
že můžu něčemu odevzdat žal nad 
nenaplněností svého života a že ji 
kněz za mě odevzdává a  obětuje 
na oltáři a že v tom pocitu nejsem 
sám, že snad každému z  lidí, kteří 
jsou tam na mši, něco chybí...

Nenápadně ve skrytu jsem se učil 
nebát se otvírat něčemu, které se 
postupně pro mne stalo Někým, 
Bohem, Láskou. Boží Syn, který 
se narodil v chudobě, nedostatku 
betlémského chléva, se narodil 
i  o  2000 let později v  chudobě, 
nedostatku a chlévě mého vlast-
ního srdce.
Když dopisuji tyto vánoční řádky, 
mám dojem, že se mně za zády 
ozývá tichý, radostný smích ži-
dovského chlapečka ze stáje, kte-
rý to všechno spískal, a  spočívá 
v Mariině bezpečné náruči. 

Tomáš Kábele, jáhen, 
římskokatolická farnost Štěchovice 

Betlém v srdci

Krásný adventní a  vánoční čas 
milí čtenáři Soutoku. Věříte, že se 
v  tomto období lidé věnují stro-
mům asi nejvíce z  celého roku? 
Není to ze zahradnického a přírod-
ního pohledu zajímavé? V  každé 
rodině padne teď slovo „stromek, 
stromeček“ opravdu mnohokrát. 
Pokusila jsem se nad tím zamyslet 
z různých pohledů a mám pro vás 
i  praktické rady týkající se vánoč-
ních stromečků.
Ozdobený vánoční stromek je 
jedním z  nejvýraznějších sym-
bolů Vánoc. Církevní kořeny ale 
tato tradice nemá. Uvádí se, že 
se zvyk rozšířil z Německa z měš-
ťanských kruhů. Sepětí zimního 
slunovratu se zdobením stromů 
má však zřejmě hlubší kořeny, 
bylo popsáno u  Keltů i  germán-
ských kmenů. Upoutala mě také 
zmínka o  prvním vánočním 
stromku na Brněnském náměstí 
v  roce 1924, který nechal vztyčit 
spisovatel Rudolf Těsnohlídek 
a  uspořádal pod ním sbírku na 
pomoc všem opuštěným dětem. 
Pohnula ho k  tomu událost, kdy 
s  přáteli nalezli v  zimě v  lese 
prochladlé děvčátko. Tak se stá-
vá ozdobený strom symbolem 
štědrosti a srdečnosti, které jsou 
důležitou náplní Vánoc.
Často se diskutuje, zda zdobit 
stromek uříznutý, umělý nebo 
v  květináči. Já jsem zastáncem 
stromů živých. Přinášejí do slav-
nostní místnosti také vůni a  s  ní 
prý i zdraví. Pokud stromky pochá-
zejí z plantáží nebo řízených probí-
rek, lesy tím netrpí. Navíc než do-
rostou požadované velikosti – asi 
6 až 10 let – poskytují úkryt drob-
nému ptactvu a hmyzu, vážou CO2, 

produkují kyslík. Jsou obnovitel-
ným zdrojem, což se o plastových 
stromcích říci nedá. 
Aby uříznutý stromek dlouho vo-
něl a vydržel, je vhodné ho posta-
vit na chladnější místo, kam nesvítí 
slunce, nejlépe do nádoby s vodou 
a konec kmínku předtím odříznout 
– stromek by jinak kvůli smole, kte-
rou se řez zalil, nemohl dobře sát 
vodu. V  případě, že máte na stro-
mek stojan, kam lze vodu nalít, je 
nutné, aby voda dosahovala až ke 
kůře. Stromky totiž vodu sají ple-
tivem pod kůrou. Neuškodí ani, 
když celý stromek pokropíte vo-
dou, protože vláhu odebírá i jehli-
čí. Už instalovaný stromek můžete 
občerstvit pomocí rozprašovače.
Na tomto místě si neodpustím 
připomínku, že je důležité také 
v  zimě a  před příchodem mrazů 
zalévat stálezelené dřeviny v  za-
hradě. Především nedávno zasa-
zené jehličnany a  keře, kterým 
zůstávají listy i v zimě – bobkoviš-
ně, rododendrony, některé kaliny, 
zimolezy nebo skalníky. Nezalité 
totiž přes zimu spíše uschnou, než 
že by vymrzly. 
Pokud se rozhodnete koupit stro-
mek v  květináči s  myšlenkou, že 
ho na jaře vysadíte, je potřeba, aby 
byl v  teplém prostředí co nejkrat-
ší dobu. Přechod ze zimy do tepla 
a zpět by měl být pozvolný, den či 
dva by měl být v nějaké chladnější 
místnosti, třeba v  garáži. A  jakmi-
le na jaře zem rozmrzne, je dobré 
stromek vysadit. 
Pak stromek zdobíme. Také do-
mácnosti, ulice atd. Myslím si, že 
zdobení a  světýlka svíček právě 
odlišují sváteční den od všed-
ního. Svátek v  tom smyslu, že 

pozvedáme svoje myšlenky nad 
úroveň běžných pracovních zadá-
ní a rozšiřujeme svá srdce pro své 
blízké i  vzdálenější. Naše doba, 
jejímž motorem je obchod, však 
způsobuje, že nejvíce ozdobené 
jsou nakonec obchody a  nákup-
ní centra. V  nich ale povznesení 
ducha nenajdeme, zvlášť když 
už jsou ozdobeny měsíc dopře-
du. Proč tedy nezdobíme více 
ta místa, která jsou s  poselstvím 
Vánoc více spjatá? Co kdyby byl 
podobně jako nákupní centrum 
ozdoben kostel, kaple nebo hřbi-
tov? Cestičky by byly nasvícené, 
vchody nazdobené, všechno by 

se blýskalo… V Čechách na to pří-
liš nejsme založení. 
A  proto jsem velmi potěšená, že 
si zdobíme stromky. Vždyť strom 
v sobě rozhodně duchovní rozměr 
má. I  o  lese nebo velikém stromě 
se mluvívá jako o  chrámu. A  pro-
pojení se štědrostí a  přírodou je 
také kouzelné. Tak ať toto kouzlo 
a  poselství přinese letos vánoční 
stromeček i vám...
Děkuji, vám čtenářům, za pozor-
nost v  celém letošním roce a  re-
dakci Soutoku za spolupráci. Všem 
přeji krásné, pokojné a  štědré Vá-
noce.

Jitka Emlerová, DiS.

Strom v hlavní roli

zahradní a krajinná tvorba

Sjednejte si nezávaznou vstupní konzultaci.

Zahrada - Vaše krajina
návrhy a realizace zahrad  

zahradní architektura  
trávníky - arboristika

www.ArboGard.cz

inzerce
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Detektiv Lupa

Detektiv Lupa 
Milé čtenářky a čtenáři!
Bezohlední řidiči kolem nás. Aktuální 
téma, kterým se dnes budeme zabý-
vat, je jedním z podnětů vás – čtená-
řů a našich spoluobčanů. Toto téma 
je v posledních týdnech stále častěji 
probíráno nejen na veřejnosti, ale 
možná právě i  ve vaší domácnosti. 
Vybrali jsme tři způsoby chování ři-
dičů, které se podle nás vyskytují na 
silnicích v Davli a okolí a patří k těm 
nejzávažnějším. Pojďme se spolu 
podívat na to, co řidičům nerespek-
tujícím dopravní předpisy hrozí:

Téma č. 1: 
BEZOHLEDNÉ 
PŘEDJÍŽDĚNÍ U ŠKOLY 
A NERESPEKTOVÁNÍ 
SVĚTELNÉ 
SIGNALIZACE
Situace: na pozemní komunikaci 
č. 102/II, která prochází městysem 
Davle, se předjíždějí poměrně 
často autobusy, nákladní vozidla, 
cyklisté, motorkáři... Většinou se 
tak děje na přehledných úsecích 
silnice na konci Davle jak ve smě-
ru na Štěchovice, tak i ve směru na 
Prahu. Bohužel jsme byli svědky 
i předjíždění v okolí základní školy, 
kdy řidič osobního vozidla nere-
spektoval „červenou“ na semaforu 
ani kolonu stojících vozidel před 
ním a bezohledně a rychle ji před-
jížděl. V  protisměru, na červenou 
a  přes přechod! Naštěstí již nikdo 
nešel. Jak všichni víme, je tento 
přechod především využíván ro-
diči a dětmi, kteří navštěvují školu. 
Co stanoví silniční zákon? V  § 17 
předjíždění   
odst. 5 řidič nesmí předjíždět
a) nemá-li před sebe rozhled na 
takovou vzdálenost, která je nutná 
k bezpečnému předjetí, 
 b) jestliže by se nemohl bezpečně 
zařadit před vozidlo nebo vozidla, 
která hodlá předjet, 
c) jestliže by ohrozil nebo omezil 
protijedoucí řidiče nebo ohrozil 
jiné účastníky provozu na pozem-
ních komunikacích, 
d) na přechodu pro chodce nebo 
na přejezdu pro cyklisty a bezpro-
středně před nimi, 
e) dává-li řidič vpředu jedoucího 
vozidla znamení o  změně směru 

jízdy vlevo a  není-li možné před-
jetí vpravo podle odstavce 1 nebo 
předjetí v  dalším volném jízdním 
pruhu vyznačeném na vozovce 
v tomtéž směru jízdy
Sankce:  
Bodové hodnocení 7: Předjíždění 
vozidla v případech, ve kterých je 
to zakázáno. 
Bodové hodnocení 4: Při řízení 
vozidla ohrožení chodce na pře-
chodu a neumožnění nerušeného 
a bezpečného přejití vozovky. 
Bodové hodnocení 3: Nezasta-
vení vozidla před přechodem pro 
chodce v  případech, kdy je řidič 
povinen tak učinit. 

Téma č. 2: VYSOKÁ 
RYCHLOST V DAVLI
Situace:  Především pozemní ko-
munikace č. 102/II v  celém měs-
tysu je téměř denně zaměňována 
za závodní dráhu. Často můžete 
být svědky situace, kdy se od Pra-
hy předjíždějí a  honí dvě, větši-
nou silná zahraniční vozidla, a na 
rovinkách jedou dokonce vedle 
sebe. Povolená rychlost je pře-
kročena o desítky km/h. 
Co stanoví silniční zákon? V  §18 
rychlost jízdy 
odst. 1) rychlost jízdy musí ři-
dič přizpůsobit zejména svým 
schopnostem, vlastnostem vo-
zidla a  nákladu, předpokláda-
nému stavebnímu a  dopravně 
technickému stavu pozemní ko-
munikace, její kategorii a  třídě, 
povětrnostním podmínkám a  ji-
ným okolnostem, které je možno 
předvídat; 
odst. 3) řidič motorového vozidla 
o maximální přípustné hmotnos-
ti nepřevyšující 3500 kg a  auto-
busu smí jet mimo obec rychlostí 
nejvýše 90 km/h; na dálnici a sil-
nici pro motorová vozidla rych-
lostí nejvýše 130 km/h. Řidič ji-
ného motorového vozidla smí jet 
rychlostí nejvýše 80 km/h. 
odst. 4) v obci smí jet řidič rych-
lostí nejvýše 50 km/h, a  jde-li 
o dálnici nebo silnici pro motoro-
vá vozidla, nejvýše 80 km/h
odst. 5) řidič nesmí překročit nej-
vyšší povolenou rychlost vozidla 
a jde-li o jízdní soupravu, nejvyš-
ší povolenou rychlost žádného 
z vozidel soupravy. 

Sankce:  
Bodové hodnocení 5: Překročení 
nejvyšší dovolené rychlosti sta-
novené zákonem nebo dopravní 
značkou o  40 km/h a  více v  obci 
nebo o 50 km/h a více mimo obec. 
Bodové hodnocení 3: Překročení 
nejvyšší dovolené rychlosti sta-
novené zákonem nebo dopravní 
značkou o  20 km/h a  více v  obci 
nebo o 30 km/h a více mimo obec. 
Bodové hodnocení 2: Překročení 
nejvyšší dovolené rychlosti sta-
novené zákonem nebo dopravní 
značkou o více než 5 km/h a méně 
než 20 km/h v  obci nebo o  více 
než 10 km/h a méně než 30 km/h 
mimo obec. 

Téma č. 3: 
NEDODRŽENÍ 
PŘEDNOSTI ZPRAVA
Situace:  Nejen v  Davli se nachá-
zejí křižovatky bez světelné signa-
lizace a  neoznačené dopravními 
značkami. V  těchto případech je 
provoz vozidel a dalších účastníků 
silničního provozu také stanoven 
zákonem. 
Co stanoví silniční zákon? V  § 22 
Jízda křižovatkou 
odst. 1) řidič přijíždějící na křižo-
vatku po vedlejší pozemní komu-
nikaci označené dopravní značkou 
„Dej přednost v  jízdě!“ nebo „Stůj, 
dej přednost v  jízdě!“ musí dát 
přednost v  jízdě vozidlům nebo 
jezdcům na zvířatech přijíždějícím 
po hlavní pozemní komunikaci 
nebo organizované skupině chod-
ců nebo průvodcům hnaných zví-
řat se zvířaty přicházejícím po 
hlavní pozemní komunikaci. 
odst. 2) nevyplývá-li přednost v jíz-
dě z  ustanovení odstavce 1, musí 
dát řidič přednost v jízdě vozidlům 
nebo jezdcům na zvířatech přijíž-
dějícím zprava nebo organizované 
skupině chodců nebo průvodcům 
hnaných zvířat se zvířaty přicháze-
jícími zprava 
V § 23 Vjíždění na pozemní komu-
nikaci 
odst.1) při vjíždění z  místa ležícího 
mimo pozemní komunikaci na po-
zemní komunikaci musí dát řidič 
přednost v  jízdě vozidlům nebo 
jezdcům na zvířatech jedoucím po 
pozemní komunikaci nebo organi-
zovanému útvaru chodců nebo prů-
vodcům hnaných zvířat se zvířaty 
jdoucím po pozemní komunikaci. To 

platí i při vjíždění z účelové pozemní 
komunikace nebo ze stezky pro cyk-
listy nebo z obytné nebo pěší zóny 
na jinou pozemní komunikaci. 
Sankce: Bodové hodnocení 4: Ne-
dání přednosti v jízdě v případech, 
ve kterých je řidič povinen dát 
přednost v jízdě. 

POZBYTÍ ŘIDIČSKÉHO OPRÁVNĚNÍ
Body se zaznamenávají jen do 
celkového počtu 12, po dosažení 
tohoto počtu úřad neprodleně 
vyzve řidiče k odevzdání řidičské-
ho průkazu do 5 dnů po doručení 
výzvy. Uplynutím této lhůty zaniká 
řidičské oprávnění i  v  případě, že 
řidičský průkaz není odevzdán.

Některé další bodové hodnocení: 
7 bodů Odmítnutí řidiče podrobit 
se vyšetření podle jiného právního 
předpisu ke zjištění, zda není ovliv-
něn alkoholem nebo jinou návyko-
vou látkou, ačkoli to nebylo spojeno 
s nebezpečím pro jeho zdraví. 
7 bodů Řízení vozidla bezpro-
středně po požití alkoholu nebo 
v takové době po požití alkoholu, 
po kterou je řidič ještě pod jeho 
vlivem, je-li zjištěný obsah alko-
holu u řidiče vyšší než 0,3 promile, 
nebo řízení vozidla bezprostředně 
po užití jiné návykové látky nebo 
v  takové době, po kterou je řidič 
ještě pod jejím vlivem. 
4 body Porušení povinnosti po-
užít dětskou autosedačku nebo 
bezpečnostní pás při přepravě dětí 
podle § 6
2 body Držení telefonního pří-
stroje nebo jiného hovorového 
nebo záznamového zařízení. 

Čerpáno z právní normy, Zákona č. 361/2000 Sb. o provozu na po-
zemních komunikacích a o změně některých zákonů (silniční zákon)

DŮLEŽITÉ TELEFONY:
Policie České republiky 158
OOP Hradištko 974 882 700  
OOP Hradištko, hlídka, která se nachází 
přímo v terénu: 607 577 575

AKTUÁLNĚ
Povinná výměna řidičských 
průkazů vydaných od 1. 1. 2001 
do 30. 4. 2004 se provádí na 
pracovišti MěÚ Černošice v Pra-
ze 2, Podskalská 19. 
Úřední hodiny jsou denně od 
8 do 12 hodin, v  pondělí a  ve 
středu do 17 hodin
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Kultura v Davli

Pozvánka na Vánoční trhy ve škole
Středa 11. 12. 2013 od 15 do 18 hodin

I letos pořádáme v prostorách davelské školy trhy s vánoční tema-
tikou – přijďte se pokochat, inspirovat a zakoupit si drobné dárky, 
sladkosti a dekorace. Ve školní kavárně můžete ochutnat i lahůd-
ky od našich žáků, posedět s přáteli u dobrého svařáku. Budeme 
také nabízet drobné dárečky, které vyrobili davelští školáci a  je-
jichž zakoupením můžete přispět na Podpůrný fond naší školy, 
který je určen dětem ze sociálně slabých rodin. A  pozor – letos 
chystáme i překvapení!

Den otevřených dveří naší školy
proběhne ve čtvrtek 16. 1. 2014. 

Zápis do 1. ročníku naší školy se bude konat 
ve středu 5. 2. 2014 od 14 do 18 hodin. 

Aktuální informace o dění v davelské škole 
najdete na www.zs-davle.cz

Dne 19. 10. se v  odpoledních ho-
dinách uskutečnila Drakiáda spo-
jená s  údržbou vysazené aleje při 
polní cestě Davle – Měchenice. 
Tato akce si získává stále větší ob-
libu nejen u  dětí, jelikož návštěv-
nost je rok od roku vyšší. Svůj díl 
odvedlo i počasí, které bylo ideální 
– sluníčko svítilo a vítr foukal. První 
děti dorazily půl hodiny před za-
čátkem akce a  nedočkavě vypus-
tily své draky, kteří bez problémů 
nastoupali na maximální délku 
vodicího lanka. Během hodiny se 
sešlo na louce při aleji více než 
sto dětí s  doprovodem. Kultur-
ní komise měla navíc připravený 
doprovodný program, aby dětem 
zpříjemnila hezké odpoledne. 

Městys Davle a Řeznictví a uzenář-
ství U Dolejších zajistily občerstve-
ní – tradiční pečení buřtíků a horké 
a studené nápoje. Během drakiády 
bylo do aleje dovysazeno dalších 
šest stromů (dubů) a  opraveny 
polámané kůly, které poničila letní 
vichřice a  bohužel i  bezohledná 
orba místního zemědělce. Pokud 
vše půjde tímto tempem, příští rok 
bude alej kompletní a můžeme se 
následně pustit do další výsadby 
u  jiné polní cesty. Hodinu před 
západem slunce byla drakiáda 
ukončena a děti i rodiče odcházeli 
spokojeně domů.
Tímto chceme poděkovat za přízeň 
a těšíme se za rok na shledanou.

Jaromír Němec Letos létali draci sami, autor J. Hora

Drakiáda a údržba vysázených stromů

ŠESTÉ KAFÍČKO  
nejen PRO SENIORY

tentokrát pro příznivce a milovníky dobré zábavy a krásných melodií
8. prosince 2013 od 17.00 do 18.30 ve společenském sále hotelu Pivovar v Davli

Ve spolupráci s hudební a divadelní agenturou Petr Kubec jsme pro Vás připravili  
hudební komponovaný pořad

SVĚT MUZIKÁLU
Písní ze slavného muzikálu Evita Vás uvedeme do světa vzletných melodií 

a tanečních rejů, do světa muzikálů. Povíme Vám, z čeho tento žánr vycházel,  
co mu předcházelo a jak se vyvíjel až k dnešní podobě.

Připomeneme Vám slavné příběhy těch nejznámějších muzikálů.
A z písní, které v pořadu zazní, poznáte, proč je muzikál tak oblíbený.

Na setkání se opět těší kulturní komise Davle. Vstup pro seniory je bez poplatku, pro ostatní 50,- Kč.

Mikulášská
besídka

Městys Davle zve děti i dospělé dne 8. 12. ve 
14 hodin do kulturního sálu hotelu Pivovar na 

odpoledne plné vánoční pohody.

 Můžete se těšit na vyprávění o původu vánoc, na lidové 
koledy a písničky.  A samozřejmě nás navštíví i  Mikuláš 

s čertem a andělem.

Vyrobte si či namalujte vlastní vstupenku na téma „Mikuláš“. Více se dozvíte od 
svých učitelů ve škole a školce.
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Sport v Davli

Po úspěšné první polovině letoš-
ního roku, kdy oddíl Judo Club 
Davle získal celkem 3 tituly mistrů 
Sčk, dvě druhá a jedno třetí místo 
a  v  různých závodech od míst-
ní úrovně po závody pohárové 
v rámci krajů ČR  získal 22 prvních, 
12  druhých a  10 třetích míst, roz-
šířil oddíl tuto sbírku úspěchů za 
druhé pololetí o dalších 16 prvních 
míst, 6 druhých a   5 třetích míst 
a jedno 3. místo na MČR-veteránů. 
Celkem tedy oddíl doposud získal:
1 x   3. místo na MČR – veteránů 
(zástupce hl. trenéra ing. Baše); 
3 x  1. místo na MSčk; 2 x  2. mís-
to na MSčk; 1x   3. místo na MSčk
Z účasti na 26 různých závodů z míst-
ních až po závody krajské pohárové 
a republikové získali závodníci oddí-
lu Judo Davle  zatím celkem:
38 x první místo; 18 x druhé mís-
to; 16 x třetí místo
 V první polovině roku byl nastolen 
tvrdší a  dynamičtější systém tré-
ninkové činnosti, který měl za vý-
sledek výše popisované sportovní 
úspěchy.
Nastolený trend náročnosti a vyža-
dování sportovní a osobní disciplí-
ny neunesla některá starší děvčata 
a i další jednotlivci, a tak druhé po-
loletí roku 2013 začalo bez jejich 
přítomnosti. Odchodem těchto 
jed notlivců oddíl nic neztratil, si-
tuace se v kolektivu zklidnila a po 
jejich odchodu se do oddílu ně-
kteří bývalí členové a členky začali 
i navracet.
Také využití a  zapracování odbor-
ných zkušeností získaných na se-
minářích od ČSju dle zkušeností 
European Judo Union přispělo 
k rozšíření členské základny oddílu 
Judo-Davle o neuvěřitelných 38 no-
vých dětí, oddíl má tak k dnešnímu 
dni 59 registrovaných členů. Když 
odečteme 6 trenérů je číslo 53 dětí 
na městečko Davli velice slušný 

úspěch, a  pokud od čísla 53 ode-
čteme 14 závodníků, získáme číslo 
39 nových členů oddílů, kteří se 
na judo připravují v  tzv. přípravce 
v B oddílu. Těmto novým našim ju-
do-nadějím je věnována opravdo-
vá pozornost, nováčci mají už své 
tréninky 2x týdně vždy před trénin-
kem hl. oddílu. Nejtalentovanější 
jednotlivci postupují do A  oddílu, 
což už si vyzkoušela Kamilka Slová-
ková, která po postupu z přípravky 
se již aktivně do juda A oddílu za-
pojila i  v  závodní činnosti. Ostatní 
si na postup ještě chvilku počkají 
a  zatím se pomalu a  za aktivního 
přihlížení svých rodičů učí judo-
-abecedu. Ale již teď je u některých 
jednotlivců vidět opravdová snaha 
se do činnosti hlavního závodního 
oddílu co nejdříve zapojit.
 V  samotné přípravce je také již 
vidět skupinky, které vzhledem 
k věku jsou schopné některé prvky 
pohybové výchovy zvládat lépe, 
neuvěřitelný problém byl u převáž-
né části zvládnout pohybovou dis-
ciplínu, koordinaci pohybu a  oby-
čejný kotoul vpřed a vzad, ale i přes 
tato úskalí jsme se již přenesli a děti 
v přípravce kotoul vpřed i vzad  již 
z 90 % úspěšně zvládají, těch 10 % 
jsou opravdu jen ti  nejmenších, ale 
i  tito prckové udělali neuvěřitelný 
pokrok. Také zapojení jejich ma-
minek do vlastního cvičení a jejich 
zájem o judo a o skládání zkoušek 
na technický stupeň kyu (označení 
technické vyspělosti pomocí ba-
revného pásku) je až neuvěřitelný.
Při této příležitosti se omlouváme 
dalším zájemcům o  judo-příprav-
ku, kterým nemohlo být, vzhle-
dem k  prostorové kapacitě zápa-
siště-tatami, vyhověno. Pro jejich 
informaci uvádíme, že další dopl-
ňování oddílu se bude konat kon-
cem měsíce ledna 2014, kdy by po 
postupových zkouškách měli do 

A  oddílu přejít z  přípravky nejta-
lentovanější jedinci a  jejich místa 
budou moci být doplněna.
Ke zkvalitňování tréninkového 
procesu přispívají také svým pří-
kladem i trenéři oddílů Ing. Málek 
a Ing. Baše, kteří absolvovali speci-
ální semináře pořádané každoroč-
ně ČSJu dle záměru European Judo 
Union, kde přednášejí o  dětském 
judu světoví Judo-mistři. Ing. Má-
lek si o prázdninách zvýšil mistrov-
ský technický stupeň na 3. DANA, 
jeho zástupce Ing. Bašeho zvýšení 
mistrovského technického stupně 
z 1. na 2. DANA čeká v příštím roce. 
Oba jsou trenéři 2. třídy a zkušeb-
ní komisaři 2. a 3.  třídy a  jeden je 
i rozhodčí 3. třídy.
Ing. Baše společně se sponzory 
oddílu zorganizoval a  jako trenér 
se také zúčastnil letního dětské-
ho tábora jen pro judisty, který 
organizoval krajský ústecký svaz 
a  který absolvovalo také 5 našich 
úspěšných závodníků. 10denní 
pobyt zahrnoval mimo získávání 
klasických dovedností při pobytu 
v  přírodě také každodenní do-
polední a  odpolední výcvik judo, 

což u  zúčastněných závodníků 
přineslo neuvěřitelné zlepšení. Už 
teď máme od OS-Judo Štěchovice 
přislíbenou 40% fi nanční podpo-
ru pro účast našich závodníků na 
tomto judo-táboře v  roce 2014.
V  letošním roce nás čekají už jen 
dva ofi ciální oddílové závody – 
prestižní pohárový závod na Zbra-
slavi a přátelák v Praze 4 na Bulldog-
su, přáteláku by se měli zúčastnit 
všichni naši členové jak z hlavního 
oddílu, tak i  z  přípravky, účast na 
přáteláku už přislíbili závodníci ze 
tří pražských oddílů, mimo medaile 
a diplomy pro všechny zúčastněné 
bude zajištěna také důstojná Miku-
lášská nadílka.
Přátelé davelského juda, v příštím 
roce náš oddíl postoupí na re-
publikovou scénu, bude se tak dít 
v roce, kdy davelské judo bude sla-
vit 10 let od svého zdejšího vzniku. 
Držte nám prosím všechny palce!!!
Zároveň mi dovolte, abych jmé-
nem svým i  davelského juda 
popřál všem, co s námi sympati-
zujete a co naši činnost morálně 
i  fi nančně podporujete, krásné 
a klidné svátky vánoční, bohaté-
ho Ježíška, pevné zdraví a štěstí 
v osobním životě a v novém roce 
2014 jenom vše dobré.

Váš Miloslav Málek, 
hl. trenér a předseda oddílu 

Judo Davle-Štěchovice

Vyhodnocení oddílu JUDO TJ SLAVOJ DAVLE 
za druhé pololetí roku 2013

Čtvrtek 14. 11. 2013 se navždy 
zapíše zlatým judo-písmem do 
paměti oddílu Judo Clubu Davle. 
Tento památný den poctila oddíl 
svoji vzácnou návštěvou naše nej-
lepší závodnice a reprezentantka 
Lucie Chytrá – 3. DAN, 20násobná 
mistryně ČR, 2 a  3  na ME a  5  na 

MS, vítězka dalších různých svě-
tových a evropských pohárových 
soutěží v  Judo. Tato 26letá, ve-
lice sympatická, 160  cm vysoká 
a 53 kg vážící, charizmatická mla-
dá žena se po svém představe-
ní  ujala vedení tréninku našeho 
závodního oddílu a za nadšeného 

přihlížení i našich zkušených tre-
nérů předvedla  přítomným zá-
vodníkům po náročné rozcvičce, 
která byla proložená množstvím 
gymnastických prvků, trénink, na 
který se jen tak nezapomene.
Lucka nám prostě v  našem krát-
kém tréninkovém čase názorně 

předvedla, jak se v  současné 
době provádí judo na světové 
úrovni. Přítomnost Lucie byla 
také využita k  předání putovní-
ho oddílového poháru našemu 
nejlepšímu závodníkovi Ondřeji 
Kunclovi za jeho tři vyhrané po-
hárové zápasy po jeho říjnovém 
a  listopadovém putování po se-
verních Čechách.
Průběh setkání a vlastního trénin-
ku zaznamenal

Miloslav Málek, hl. trenér a předse-
da oddílu Judo Davle a Štěchovice

Návštěva nejlepší závodnice v judo
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Aktuálně z místních spolků

Informace od davelských fotbalistů
Zdravím všechny příznivce Slavoje.
Na začátek mi dovolte malé zamy-
šlení. V posledních dvou sezonách 
jsme výrazně omladili náš tým 
(průměr 22 let) a  to by byl ještě 
nižší, kdyby nehrál Tonda Mlejnský 

(40 let), který je ovšem velkou fot-
balovou ikonou a příkladem všem.
Mrzí mě proto, že si na naše domácí 
zápasy nenajde cestu více fanoušků, 
ale i vedení, a nepodpoří je ve snaze 
pozvednout fotbal v Davli na vyšší úro-

veň. Podpora fanoušků je velmi důleži-
tá!!!! Hrají tu kluci, kteří jsou buď místní 
nebo mají k Davli nějaký vztah… pros-
tě nehrají jen za sebe, ale i za vás!
A nyní k samotné hře. Na začátku se-
zony jsme měli 20 hráčů a proběhla 

dobrá příprava. Bohužel nás postihlo 
několik zranění, i několik „nepocho-
pitelných“, které se staly mimo hřiště. 
Myslím si, že hra, kterou předvádí-
me, je bojovná a není tým v soutěži, 
který by nás fotbalovostí přehrál...
Chtěl bych poděkovat všem hrá-
čům, funkcionářům a  věrným 
fanouškům a  doufám, že přijdou 
i nový fanoušci a podpoří nás v re-
prezentaci našeho městyse Davle.

(upraveno red.)

Konec roku byl ve znamení úklidu. 
V září jsme vytřídili a uskladnili hu-
manitární pomoc, která nám zbyla 
po červnových povodních a bude 

moci  být využita v  následujících 
letech. Dále jsme uklidili okolí 
hasičské zbrojnice a zásahové vo-
zidlo. Zásahová jednotka si užila 

podzimní klid po velmi intenziv-
ním létě.
Velmi nás všechny potěšilo, že Stře-
dočeský kraj se rozhodl podpořit 
naši  jednotku dotací na nákup 
nové výzbroje a  výstroje, kterou 
musíme  vyčerpat do konce roku. 
Vybavení bude směřovat zejména 
do ochrany hasičů obou družstev – 
Davle a  Sloup, podle počtu členů. 

Vybavenost a  připravenost na mi-
mořádné akce je nyní dobrá.
Do konce roku se nás  čekají ještě 
školení bezpečnosti práce a první 
pomoci. Na závěr roku bychom 
všem popřáli pěkné Vánoce, 
úspěšný rok 2014 a zejména hod-
ně zdraví. Děkujeme za podporu, 
...a hasičská zábava je 1. února. 

Míra Němec a Jirka Klusoň

SDH Davle

SDH Sloup
Podzim s  sebou každoročně při-
náší ukončení hasičských lig, kte-
rých se od jara pravidelně zúčast-
ňují naše sportovní družstva žen 
a mužů. Jednou z nich je i soutěž 
Fire Night cup, kde se v letošní se-
zoně umístili naši muži na třetím 
místě a ukázali tak, že umí před-
vádět pěkné výkony i  v  tmou 
ztížených podmínkách. Jen na 
zkoušku vyrazila naše družstva 
dospělých na IX. kolo Benešov-
ské hasičské ligy, kde pro změnu 
excelovala naše děvčata, která si 
domů přivezla ocenění za 1. mís-
to (čas 18:29), nejrychlejší prou-
dařku (Věra Bažantová) a  spe-
ciální cenu v  podobě vtipného 
dortíku s prasátky. Na konci října 
se již podruhé vydala družstva 
dospělých na prestižní soutěž 
v požárním útoku „O putovní po-
hár VŘSR V. I. Lenina“ do Širokého 
Dolu u  Svitav. Zde se jim letos 
i přes podstatně lepší počasí než 
minulý rok nedařilo útok dokon-
čit v pěkném čase.
Mladí hasiči navštívili 21. září 
3. ročník Zličínského dvojboje (po-
žární útok + štafeta dvojic), kde 
se na start postavila 3 družstva 
s  cílem pobrat ta nejlepší oceně-
ní. Mladším se oproti předešlým 
ročníkům příliš nedařilo a  získali 
5. místo ve své kategorii. Starší B 
brali druhé místo a starší A potvr-
dili roli favorita a  po nejrychlej-
ším útoku (18:47) a  štafetě dvojic 
(53,06) vybojovali krásné 1. místo. 

V  sobotu 12. 10. vyrazili mladí 
hasiči v počtu šesti hlídek (2 pří-
pravka, 2 mladší a  2 starší) na 
1. kolo hry Plamen – Závod po-
žární všestrannosti, který se le-
tos konal na Jílovišti. Pořadatelé 
připravili pro každou kategorii 
různě dlouhou délku tratě od 
800 m až po 3 km v  náročném 
lesním terénu nad Všenory. Náš 
sbor měl i  velké zastoupení ve 
štábu soutěže nejen z  řad do-
spělých, ale i  z  řad dětí, které 
se již nemohou pro svůj věk 
soutěže účastnit jako závodní-
ci.  Přípravka z  důvodu oslabe-
ní nemocí získala 2. a 12. místo 
z  13  hlídek. Mladší za menší 
pochybení nejen na střelbě 
1. a 3. místo a starší 1. a 5. místo. 
Na počátku listopadu se konal 
Orientační běh v  Cholupicích. 
I zde jsou mladí sloupečtí hasiči 
tradičními účastníky a  i  letos zde 
„vyhráli, co se dalo“. Přípravka pro 
tentokrát zůstala doma, aby mohla 
ladit formu, a mladší i  starší to ve 
své kategorii neponechali náhodě. 
Mladší obsadili 1. a  2. místo z  tři-
nácti hlídek, starší 1., 2. a 3. místo 
z osmi hlídek.
V  sobotu 16. listopadu se konalo 
v  příjemném prostředí hospůdky 
„U  Petra“ na Hradišťku vyhlášení 
interní soutěže mladých hasičů 
Sloupecký hasič roku 2013. V nabi-
té konkurenci 35 kamarádů hasičů 
se nejlépe umístili a na výsluní tak 
probojovali na třetím místě Tomáš 

Kaňka, na druhém místě a  jen 
o  bod nevyhrál Matěj Hromád-
ka a  první místo obsadila dívka, 
která je nováčkem u  sloupeckých 
mladých hasičů, Petra Hamanová. 
Následovalo slavnostní ukončení 
sezony v podání soutěžních druž-
stev dospělých. 
Naše zásahová jednotka byla 
proškolena na používání nových 
radiostanic a  zasahovala na pod-
zim pouze jednou, a  sice 2. 10. 
v  podvečerních hodinách, kdy na 
žádost místostarosty městyse Da-
vle odstranila pomocí motorové 
pily nebezpečně nakloněný strom 

U Křížku u silnice mezi Davlí a Je-
řábem. V neděli 17. 11. bylo 7 čle-
nů zásahové jednotky proškoleno 
v bezpečnosti a obsluze motorové 
pily. V  tomto roce ještě stihneme 
brigádu na úklid hasičské zbrojni-
ce a jejího okolí a rozsvícení vánoč-
ního stromečku před hasičárnou. 
Tímto vám přeji klidné a  krásné 
prožití vánočních svátků a příjem-
ný vstup do roku 2014. 
Všem příznivcům sloupeckých ha-
sičů děkujeme. Bližší informace na 
www.sdhsloup.cz. 

Za SDH Sloup zapsala Sváťa Chras-
tilová, kronikářka sboru

Technická pomoc
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Co se děje kolem nás

V předminulém čísle jsme vás infor-
movali o  průběhu výstavby nové 
potravinářské dílny, která vzniká 
u  výjezdu z  Davle směrem na Ště-
chovice. Investorem je občanské 
sdružení Portus Praha. 
Čilý ruch na stavbě a rychlé změ-
ny v  posledních týdnech jsou 
dány nejen blížící se zimou, ale 
zejména blížícím se termínem 
kolaudace. Občanské sdružení 
tak chce splnit svůj závazek a do-
končit výstavbu dílny do konce 
roku 2013. Jistě jste si všimli, že 
původní záměr dostál změn – 
zejména v  objemu budovy. Z  fi -
nančních důvodů jsme přistoupili 
k  rozdělení výstavby do několika 
fází. V první fázi bude dokončena 
přízemní část budovy, ve které se 
bude nacházet dílna s potřebným 
zázemím, sklady, kancelář a  ob-

čerstvení. V jarních měsících roku 
2014 budou dokončeny venkovní 
úpravy. K dostavbě patra budovy 
budeme moci přistoupit nejdříve 
za čtyři roky.
Z čeho je stavba dílny fi nancová-
na? Především z  výtěžku bene-
fi ční sbírky AKCE CIHLA, kterou 
občanské sdružení Portus Praha 
pořádá. V  příštím roce se usku-
teční již 15. ročník tohoto celo-
státního projektu na podporu lidí 
s  mentálním postižením. Mimo-
chodem cihly, které jste si možná 
zakoupili i vy u některého ze stán-
ků v  Praze nebo jiných městech 
ČR, jsou také součástí stavby: jsou 
zakomponovány do zpevněné 
plochy před budovou a  rozvese-
lují jinak designově výjimečnou 
dílnu. Dle předběžné dohody 
s  vedením městyse Davle budou 

cihly použity také pro výstavbu 
autobusové zastávky, jež by měla 
být zřízena přímo před objektem. 
Portus Praha, o. s. děkuje všem, 
kteří reagovali na náš minulý člá-
nek a  rozhodli se na naše aktivi-
ty přispět. Poděkování patří také 

sousedům za trpělivost a snášení 
dočasných omezení spojených 
s výstavbou. Vězte, že se chceme 
stát dobrými sousedy a  že nám 
dělá radost připojit se ke všem 
aktivním a podnikavým obyvate-
lům Davle. 

Otevření sociálního podniku 
DOBROTY S PŘÍBĚHEM v Davli je na dohled

Martinská slavnost
Spousta světýlek blikala noční 
tmou. Byl to tajemný podvečer 
plný překvapení. Mezi ně patřilo 
stínové divadlo v  jurtě, hrála se 
Legenda o svatém Martinovi, i  lu-
cernová procházka. Na jejím konci 
zářila do tmy dýně a za ní se scho-
vával poklad: dřevěná truhla plná 
dobrot – sladkých podkoviček.
Les šuměl a naše společnost huče-
la. Dětem natěšeným na noční dob-
rodružství svítily na cestu vlastno-
ručně vyrobené lampionky a měsíc.
Hvozdíkův podzimní den
Skřítek Hvozdík má pořád hrozný 
hlad a hodně rád spí, a tak se s dět-
mi po ranním kruhu nasvačí a hupky 
dupky do pelíšku v jurtě. Děti si však 
každé ráno i odpoledne hrají venku, 

na procházkách nebo u jurty. Když je 
někomu zima, zahřeje se pohybem, 
nebo se všichni jdeme ohřát ke kam-
nům. Skřítek Hvozdík se pak marně 
snaží usnout v  jurtě či ve vyhřáté 
kapse někoho z nás. Po obědě jdou 
děti odpočívat. Katka nebo Lída vy-
právějí pohádky. Při odpočinku ně-
kdy nasloucháme šumění větru ve 
větvích stromů nebo kapkám deště, 
které padají na plášť jurty. Pak nastá-
vá čas tvořit, hrát si a svačit venku...
Zima a mokro nám nevadí, jen se 
vždy musíme dobře obléknout.
Snídaně s rodiči
Kdo má chuť dát si s námi netradič-
ní snídani, může se zastavit každou 
druhou středu mezi 8. a 9. hodinou 
ve Hvozdíku. Všichni přineseme 
něco na zub, zahřejeme se bylinko-

vým čajem nebo špaldovou kávou 
s kozím mlékem. Je čas povídat si 
o dětech, rodině, školce...
Vánoční jarmark
Druhá adventní sobota plná vůní 
vás příjemně naladí na atmosféru 
vánoční pohody a  klidu. Chuťové 
smysly ožijí díky spoustě domá-
cích dobrot, mysl se zaměří na to, 
komu udělat radost tkanou taškou, 
keramickým džbánkem, přáníč-
kem nebo svíčkou z  včelího vosku.
A  když přitom společně něco 
naplánujeme nebo vytvoříme, 
uděláme sobě i  blízkým radost.
V nově zrekonstruovaném sále pod 
obecním úřadem budou připraveny 
tvořivé dílny, stolky s  výrobky dětí 
(děti je budou samy prodávat), do-
mácí divadlo Renaty Kocevové, ven-

ku pak prodejci jarmarečních dob-
rot a výrobků z přírodních materiálů.
První Vánoční jarmark v  Měche-
nicích pořádá občanské sdružení 
Hvozdík a Obecní úřad Měchenice. 
Výtěžek z  prodeje výrobků popu-
tuje na novou podlahu do školko-
vé jurty.
Těšíme se na vás ve Hvozdíku i na 
jarmarku
za o.s. Hvozdík Hana Gazdová
Kontakt: http://hvozdik.webnode.cz
os.hvozdik@gmail.com
tel. 603 957 866

Podzimní pohoda ve Hvozdíku

Daveláček
Na úvod bychom vám rádi po-
přáli příjemné prožití vánočních 
svátků a  pohodový rok 2014.
Zejména chceme poděkovat 

všem, kteří se zapojili do letní, 
podzimní a zimní sbírky oblečení, 
nábytku, ručníků a obuvi. Vybrané 
věci jsme rozdělili mezi potřebné 

rodiny a  podle ohlasů, které jsme 
obdrželi, jste  všem udělali velkou 
radost. Ještě jednou děkujeme.
Kromě této pomoci se Daveláč-
ku letos podařilo uspořádat dět-
ský  karneval 20. dubna, dětský 
den 15.  června, sbírku Povodeň 
2013 a výlet do Zoo Praha 10. čer-
vence. Zejména poslední akce 
zaměřená na děti ze  sociálně sla-

bých rodin patří mezi akce, kte-
rým bychom se věnovali i nadále.
Na závěr si vás dovolujeme pozvat 
na naše internetové stránky www.
davelacek.cz, kde je výše uvedené 
podrobně popsáno včetně vyúč-
tování a návodem, jak nás můžete 
podpořit 
fi nančním 
darem.

inzerce
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Pan Václav Benda připravuje 
spolu s  paní Věrkou Bouškovou 
krásné výlety po Středočes-
kém kraji, má nevšední znalosti 
a  organizační schopnosti, a  tak 
mnoho let připravuje pravidel-
ně na jaře a  na podzim jedno-
denní výlety naší českou kraji-
nou. Jezdili jsme delší trasy, ale 
v  posledních letech pan Benda 
připravuje trasy po Středočes-
kém kraji, protože mnoho krás 
v naší blízkosti ani neznáme.
Na jaře Daveláci vystoupali na 
naši horu Říp i  s  prohlídkou její 
rotundy z  roku 1126. Říp se vy-
píná do výše 456 m n. m. V těch-
to místech jsme si užili i  po-
věst o  příchodu praotce Čecha 
a jeho lidu. Pověst se postupem 
času rodila, košatěla  už od dob 
Kosmových… Návštěvou Řípu 
a  jeho okolí jsme uctili počátky 
našich dějin jako symbol národ-
ního cítění.
  V  září hned po ránu nás pan 
Benda opět přivítal v  dobré ná-
ladě a  velmi pečlivě připraven. 
Odjížděli jsme na hrad Křivoklát, 
který patří k nejstarším hradům 
ČR. Jedná se o  národní kulturní 
památku a Kosmova kronika při-
pisuje vznik hradu do roku 1109. 
Své jméno Křivoklát získal podle 
křivých základů. Kamennou pře-
stavbu provedl nejen Přemysl 
Otakar II., ale později i  Vladi-
slav  II. Jagellonský. Viděli jsme 
hodně věcí s  výjimečnou histo-
rickou hodnotou – fűrstenber-
skou knihovnu i křivoklátské vě-
zení. Křivoklát byl reprezentační 
sídlo českých králů a dodnes má 
co ukázat. Nádherné a  vzácné 
sbírky, ale hrad hlavně žije kul-
turními akcemi po celý rok. Prů-
vodce Křivoklátem nás hned po 
ránu očekával a jeho slova upro-
střed historie jsme prožívali.
Od Křivoklátu jsme pokračovali 
k  baroknímu zámku do Lán. Již 
dopředu jsme věděli, že zámek 
si můžeme prohlédnout jen 
zvenku, protože je oficiálním 
sídlem prezidentů od dob T. G. 
Masaryka.
Naše cesta vedla do rozsáhlého 
a udržovaného přírodního ang-
lického   parku s  velkým rybní-
kem a  do kaple. V  čase našeho 
vstupu do těchto míst jsme zů-
stali překvapeně stát. Došlo ke 
střídání zámecké stráže tak, jak 
to vídáme na Pražském hradě 
v  Praze. Celý rozlehlý prostor 

lánského anglického parku 
s  navazující lánskou oborou 
bychom nedokázali projít, jen 
část, ale zato jsme poseděli na 
významné lavičce čtyř prezi-
dentů světa a  vstoupili do zla-
tem zářící kaple.
S  pietou jsme pokračovali ná-
sledně na hřbitov v Lánech a při-
stoupili s  úctou k  hrobu, kde je 
pohřben náš první prezident 
T. G. Masaryk, jeho manželka 
Charlotta, jejich syn Jan Masaryk 
a jejich dcera Alice Masaryková.
Naše odpolední cesta dále vedla 
k  novodobému hradu Červený 
Újezd (poblíž Berouna), který 
byl otevřen nově v  r. 2001. Pro-
hlídka sbírek byla zajímavá tím, 
že vše známe z dob našich babi-
ček, jak se žilo a pracovalo.
Ve spodní části hradu nás uvítali 
v rozlehlé hodovní síni, kde jsme 
měli připraven pozdní hradní 
oběd.
Měli jsme čas si mezi sebou po-
povídat a  panu Václavovi Ben-
dovi poděkovat a  poblahopřát 
k jeho letošním kulatým naroze-
ninám a paní Bouškové poděko-
vat za starost o nás všechny.
Výlet byl úžasný.

K.D.

DAVELÁCI na výletě

Pozvánka
na 117. tradiční 

vltavanský ples
který se koná 15. února 2014 v sále Hotelu 

Pivovar v Davli od 20 hodin

K tanci a poslechu hraje kapela Radověnka 
s kapelníkem Petrem Kavlíkem se zpěváky
a Jazz Band pod vedení Františka Havlíčka.

Je připravená bohatá tombola a skvělé 
občerstvení včetně jídel.

Vstupné 100 Kč

Předprodej vstupenek zahájen 
od 26. 12. 2013 

u MVDr. E. Slance nebo v knihovně
u I. Bílkové.

Všechny zájemce zve výbor Vltavanu Davle
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Vážení příznivci Soutoku, rok 
uběhl jako voda a  vy máme opět 
před sebou poslední vydání naše-
ho zpravodaje roku 2013. A  co se 
změnilo v  tomto roce? Jsme rádi, 
že Soutok si můžete zakoupit na 
novém prodejním místě a to v Lé-
kárně U  Kotvy v  Davli. Pro lepší 

komunikaci ohledně inzerce byla 
zřízena emailovou adresa: Inzer-
ceSoutok@seznam.cz. Pro ostatní 
komunikaci slouží i nadále adresa 
soutok@obecdavle.cz. Ti, kteří ne-
mají přístup k  internetu, mohou 
kontaktovat osobně kohokoliv 
z  redakční rady, nechat vzkaz 

u  paní Bílkové v  knihovně nebo 
u paní Dufkové na obecním úřadě. 
Za vaše připomínky i příspěvky sr-
dečně děkujeme.
Co bude nového v Soutoku v roce 
2014? Připravujeme několik no-
vých rubrik a  můžete se také tě-
šit na nové přispěvovatele. Rádi 
bychom se zaměřili více i  na děti 
a  dali jim prostor v  našem zpra-
vodaji. Na závěr mi dovolte opět 
poděkovat svým kolegům, bez 
kterých by Soutok nebyl na takové 
úrovni. Jmenovitě se jedná o Mo-

niku Mráčkovou a Helenu Ebrovou, 
za podporu a  důvěru také děkuji 
Mírovi Němcovi a  Jirkovi Prokůp-
kovi.
Blíží se krásné, ale hektické ob-
dobí Vánoc. Za celou redakční 
radu bych vám chtěla popřát, 
abyste ten vánoční čas strávili 
co nejpříjemněji, a aby ten nový 
rok 2014 byl pro vás a vaše blíz-
ké šťastným a úspěšným.

Za redakční radu 
Jarmila Hromádková, 

šéfredaktorka

Slovo závěrem

Milá paní Miloslavo  Mlejnková,
2. 11. 2013 jste oslavila 95. narozeniny. 
Jste naší nejstarší občankou DAVLE.
Musím upřímně  přiznat,
že léta na Vás nejsou poznat,
ať spokojenost Vás provází
a  zdravíčko Vám neschází.
Vaše  velká rodina Vás miluje,
na oplátku Vy zase je.
Rád jsem byl s vámi chvíli
a popřál  Vám hodně síly.

Mgr. Jiří Prokůpek
starosta

prosinec 2013
každá sobota (15 – 18 hod.) a každá neděle (15 – 17 hod.) - Vánoční vý-
stava betlémů v kostele sv. Jana Nepomuckého ve Štěchovicích (farnost 
Štěchovice)
  8.12. –  Mikulášská besídka pro děti od 14.00 hodin v sále Hotelu 

Pivovar (městys Davle)
  8.12. –  Zábavný muzikál pro všechny věkové kategorie aneb „šesté“ 

kafíčko pro seniory od 17.00 hodin v sále Hotelu Pivovar (městys 
Davle)

11. 12. – Vánoční trhy ve škole 15:00 – 17:00 (ZŠ Davle)
20. – 29. 12. –  Výstava betlémů „Vánoční čas“ v obřadní síni městyse 

(SDH Davle)

24. 12 –  mše v kostele sv. Jana Nepomuckého ve Štěchovicích od 24 ho-
din (farnost Štěchovice)

26. 12. –  Slavnostní schůze Spolku Vltavan Davle v sále Hotelu Pivovar 
od 14 hodin

28. 12 –  Vánoční koncert v kostele sv. Jana Nepomuckého ve Štěchovi-
cích od 16.30 hodin (farnost Štěchovice)

leden 2014
16. 1. 2014 - Den otevřených dveří ZŠ Davle

únor 2014
  1. 2. 2014 –  Výroční valná hromada SDH Davle v sále hotelu Pivovar od 

18:00 hodin
  1. 2. 2014 - Tradiční hasičský ples (SDH Davle)
  5. 2. 2014 - Zápis do 1. ročníku ZŠ Davle, od 14 do 18 hodin (ZŠ Davle)
  8. 2. 2014 -  Výroční valná hromada SDH Sloup v hvozdnické hospůdce 

U Rybníka (SDH Sloup)
15. 2. 2014 - Ples Vltavana Davle v sále hotelu Pivovar (Vltavan Davle)
16. 2. 2014 -  Valná hromada spolku Vltavan Davle od 14 hod. v sále 

hotelu Pivovar

Kalendárium
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PRONAJMU MODERNÍ BYT v Davli v Bytov-
kách, 4+kk v nejvyšším patře, k nastěhování 
od 1. 1. 2014. Telefon: 602 218 498
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DOPLŇKY VÝŽIVY  
NEJEN PRO SPORTOVCE 

www.ebrnutrition.cz 

Doprava Davle a okolí 
ZDARMA 
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